# 文憑課程

# **Diploma Programmes**



3943-9057/3943-9015



scs-enrol@cuhk.edu.hk

學院開辦一年全日制文憑課程,為中學畢業生而設,鞏固學生的 語文、人際溝通、資訊科技等通用能力,並提升多個領域的專業 知識,裝備同學既能繼續升學,亦可選擇晉身職場。在2024-25 學年,學院開辦以下三項全日制文憑課程:

# 基礎教育文憑 滔

# 社區護理文憑 縮 🕡

幼兒遊戲及藝術文憑\* 🔔 NEW

#### 入學要求

- 香港中學文憑考試最佳5科成績最少共6分,包括中國語文和英國 語文均達第一級;或
- 同等學歷

#### 升學獎學金

「升學獎學金」頒發予2024-25學年入讀全日制文憑課程並取得優 異成績的學生,同學必須於一年內完成相關課程,並升讀CUSCS 高級文憑課程。獎學金金額為港幣5,000元。

#### 學生資助

學生可申請由香港特區政府學生資助處管理的「擴展的免入息 審查貸款計劃」,詳情請瀏覽香港特區政府學生資助處網站: www.wfsfaa.gov.hk/sfo ·



資歷級別 QF Level: 3

登記號碼 QR Registration No.: 14/002838/L3, 23/000380/L3



登記有效期 Registration Validity Period: 01/05/2014 - On-going, 12/04/2023 - On-going

本課程已加入持續推修基金可獲發還數項課程名單內。

本課程在資歷架構下獲得認可(資歷架構第3級)

This course has been included in the list of reimbursable courses under the Continuing Education Fund. This course is recognised under the Qualifications Framework (QF Level 3).

升學及就業 Progression Path

**Graduates** 

or Equivalent

CUSCS offers a wide variety of one-year full-time Diploma Programmes to provide secondary school leavers with a solid foundation in language, communication and application and specialised knowledge in various areas. Graduates could either articulate to CUSCS full-time Higher Diploma Programmes or join the career market upon successful completion of the programme. In the academic year 2024-25, CUSCS offers the following three full-time Diploma Programmes:

Diploma in Foundation Studies

Diploma in Community Care 😭 🕡

Diploma in Children Play and Expressive Arts\* ( NEW



#### **Entry Requirements**

- · Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination with at least 6 points in the best 5 subjects plus Level 1 or above in English Language and Chinese Language; or
- · Equivalent qualifications

#### **Articulation Scholarship**

Articulation Scholarship is awarded to full-time Diploma graduates who commence the Programme in AY2024-25 and successfully complete it in one academic year with outstanding academic performance. They will be eligible for the Scholarship at the amount of HK\$5,000 for progressing to the CUSCS Higher Diploma Programmes.

#### Financial Assistance#

Students can apply for financial assistance through the Government's Extended Non-means-tested Loan Scheme. For details, please refer to the website of the Student Finance Office (SFO) at www.wfsfaa.gov.hk/sfo

- 尚待大學審批(於2024年5月) Pending University Approval as of May 2024
- 幼兒遊戲及藝術文憑資料尚待更新 Details of Diploma in Children Play and Expressive Arts are pending for update

# 本地資助/自資學位課程 學位銜接課程 海外升學 就業 Local UGC-funded/Self-funded Undergraduate Degree Programmes Top-up Undergraduate Degree Programmes **Study Overseas** Career Market CUSCS兩年全日制高級文憑課程 **CUSCS 2-year Full-time Higher Diploma Programmes** 應用教育文憑課程 中學文憑考試畢業生 畢業生或同等學歷 CUSCS一年全日制文憑課程 或同等學歷 **Diploma of** 1-year Full-time Diploma Programmes **Applied Education HKDSE Graduates**



專業資歷單元

Module leading to professional qualifications



Programmes leading to professional qualifications

or Equivalent

# 有關課程詳情,請瀏覽cuscshd.hk For programme details, please visit cuscshd.hk



# 高級文憑課程 **Higher Diploma Programmes**



2209-0290

多媒體與資訊科技

電腦遊戲開發 🖆

健康與社會服務

幼兒教育 縮 🕡

社會工作 🗐 🕜

健康護理 🛍

多媒體及創意廣告 滔

scs-enrol@cuhk.edu.hk

學院開辦一系列高級文憑課程,為中學畢業生提供升學或發展事業 的另一途徑。在2024-25學年,學院開辦以下高級文憑課程:

#### 管理與傳訊

教育服務與行政 NEW 公關及廣告 🏦

康樂及休閒事務管理 😭

#### 專業傳意與翻譯

應用翻譯 翁 專業傳意 NEW

- 中文專業
- 英文專業
- 日文專業

# 入學要求

申請人必須符合以下其中一項入學要求:

- 香港中學文憑考試五科第二級\*,包括中國語文#及英國語文,或 同等學歷;或
- 香港高級程度會考一科或高級補充程度會考兩科合格,及香港 中學會考五科合格,包括中國語文及英國語文達第二級/E級,或 同等學歷;或
- 修畢毅進文憑或應用教育文憑課程;或
- 年滿21歲。
- \* 如其中一科為「公民與社會發展科」,則入學要求為該科取得「達 標」成績,以及其他四科第二級,包括中國語文及英國語文。
- \* 只計算不多於兩科應用學習科目,不包括應用學習中文。應用學習 科目之「達標」、「達標並表現優異(I)」和「達標並表現優異(II)」 等級,分別視作等同於香港中學文憑試科目之「第二級」、「第三 級」和「第四級」。
- # 符合指定條件的非華語文憑試考生可用應用學習中文科替代香港 中學文憑試中國語文科資歷作入學申請。

備註: 因各個課程之入學條件有別,申請人必須以個別課程之入學 條件為準。申請人須面試。



資歷級別 QF Level: 4

登記號碼 QR Registration No.:

07/000582/4, 07/000648/4, 07/000664/4

登記有效期 Registration Validity Period: 05/05/2008 - On-going

登記號碼 QR Registration No.: 14/003194/L4

登記有效期 Registration Validity Period: 11/07/2014 - On-going

登記號碼 QR Registration No.:

08/001728/4, 10/000883/4, 15/002807/L4, 17/001034/L4

登記有效期 Registration Validity Period:

01/09/2008 - On-going · 01/09/2010 - On-going  $19/08/2015 - On-going \cdot 15/08/2017 - On-going$ 

登記號碼 QR Registration No.:

24/000436/L4, 24/000437/L4

登記有效期 Registration Validity Period:

10/04/2024 - On-going

本課程已加入持續進修基金可獲發還款項課程名單內。 本課程在資歷架構下獲得認可(資歷架構第4級)

This course has been included in the list of reimbursable courses under the Continuing Education Fund

This course is recognised under the Qualifications Framework (QF Level 4).

CUSCS offers a wide variety of Higher Diploma Programmes to provide DSE graduates with an additional pathway towards tertiary education or career development. In the academic year 2024-25, CUSCS offers the following Higher Diploma Programmes:

### **Management & Communication**

**Educational Services and Administration NEW** Public Relations and Advertising

Recreation and Leisure Management

# **Multimedia & Information Technology**

Computer Game Development

Multimedia and Creative Advertising

**Professional Communication & Translation** 

Applied Translation Studies Professional Communication NEW

- Chinese Stream
- English Stream
- Japanese Stream

#### **Health & Social Services**

Early Childhood Education 🕮 👽



Health Care



# **Admission Requirements**

Applicants should fulfill any one of the following requirements:

- · Level 2 in five subjects\* in Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination including Language# and English Language, or equivalent; or
- Pass in one A Level or two AS Level subjects, plus five passes in HKCEE including Level 2/ Grade E or above in Chinese Language and English Language, or equivalent; or
- Satisfactory completion of the Diploma Yi Jin or Diploma of Applied Education Programme; or
- · Aged 21 or above.
- \* If one of the five subjects is 'Citizenship and Social Development', the admission requirement will be "Attained" for 'Citizenship and Social Development' and Level 2 in four other HKDSE subjects including Chinese Language and English Language.
- \* A maximum of two Applied Learning subjects, excluding Applied Learning Chinese (ApL(C)), can be used in the application. "Attained", "Attained with Distinction (I)" and "Attained with Distinction (II)" Level in Applied Learning subjects will be considered as equivalent to Level 2, Level 3 and Level 4 in HKDSE subjects respectively.
- # Applied Learning Chinese (ApL(C)) will be accepted as an alternative Chinese Language qualification for admission consideration for Non-Chinese Speaking (NCS) DSE candidates.

Note: The admission requirement varies from programme to programme and applicants should refer to the admission requirements of individual programme for details. Interview is required.



Programmes leading to professional qualifications